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Porteføljestatus etter 2. tertial 

Forslag til vedtak 

Porteføljestyret tar statusrapporteringen til orientering. 

Saksfremstilling  

Oppsummert status etter 2. tertial er vist i Tabell 1. Tabell 2 viser prognosen for resultat 

2023. Tabell 3 gir mer informasjon om status i drift og utvikling for de ulike produktgruppene i 

porteføljen. 
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Tabell 1: Oppsummert status etter 2. tertial

 

Status økonomi 

Tabell 2: Prognose for resultat 2023 etter 2. tertial 

 

Prognosen for årsresultatet viser kun mindre avvik når bruk av risikokapital er inkludert.  

For Analyseplattformen brukes risikokapital for å dekke opp for at produktet ikke kommer til å 
få brukerinntekter i 2023 i det hele tatt. Risiko for dette var identifisert, og mulig bruk av 
risikokapital ble godkjent i budsjettprosessen. Kapitalen som tilføres plattformen er reell 
risikokapital som ikke forventes tilbakebetalt av produktet alene. 

FS sin bruk av risikokapital er derimot de facto et lån som skal tilbakebetales av produktet 
selv. Opprinnelig var det forutsatt at dette skulle skje gjennom å øke kontingenten, men 
planlegges nå heller gjort ved at FS tilføres ekstra felles investeringsmidler. 
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Status drift og utvikling 

Tabell 3: Faglig status for produktene i porteføljen utdanning og administrasjon etter 2. tertial 

Produktgruppe  Mål/utviklingstiltak for 

2023 

Status etter 2. tertial 

Undervisnings-

tjenester 
• Etablere 

anskaffelses-

prosjekter på 

områdene LMS, 

digital eksamen og 

plagiatkontroll. 

• Planlegge 

innføringsfasen av 

nye tjenester etter 

anskaffelsene. 

• Legge til rette for å 

ta ut gevinster 

identifisert i 

Innsiktsprosjektet og 

i anskaffelses-

prosjektene. 

• Drive eksisterende 

tjenester stabilt i 

parallell med 

anskaffelsene. 

 

Status og framdrift ok i eksisterende produkter 

unntatt DLR. 

Risiko: Teknisk risiko på drift av DLR, 

personalrisiko på front-end, back-end krever 

umiddelbar fornying. Avbøtende tiltak ikke på plass. 

Felles anskaffelsesprosjekt etablert. Delprosjekt 

LMS etablert. Delprosjektene Digital eksamen og 

Plagiatkontroll etableres i november. 

Innføring er grovplanlagt. Mange 

innføringsaktiviteter kan først detaljplanlegges etter 

at resultatet av anskaffelsene foreligger.  

Systematisk arbeid med gevinster ifm. 

anskaffelsene er utsatt av styringsgruppen. 

Ny innkjøpsmodell gir økt usikkerhet vedrørende 

oppslutning om anskaffelser, og dermed felles 

finansiering av både anskaffelsesprosjekter og 

innføring. Muntlig orientering i møtet om hvordan 

dette er tenkt løst. 

Administrasjons-

tjenester 
• Etablere felles 

arbeidsmetodikk for 

innkjøpte tjenester 

• Etablere UH Sak 

felles forvaltning i 

Sikt 

• Etablere en 

gjensidig forståelse 

av sammenhengene 

mellom UH Sak og 

FS moderniseringen 

slik at arbeid på 

begge områder skjer 

koordinert med 

minst mulig overlapp 

og mest mulig 

effektivitet 

Status og framdrift ok i eksisterende produkter. 

UH Sak prosjektet er forsinket med minst ett år. 

Oppstart av felles forvaltning forskyves derfor til 

høst 2024. 

Felles arbeidsmetodikk gjenstår å innføre. 

Prinsipper er etablert. 

Det er etablert felles prinsipper om hvordan 

prosesskartleggingsarbeid fordeles mellom FS og 

UH Sak. Se for øvrig kommentar under FS. 

Dataanalyse og 

beslutningsstøtte 
• Produktstrategi som 

sikrer fremtidig 

forpliktelse og 

finansiering for 

analyseplattformen 

er vedtatt 

• Produktområdet er 

organisert og 

Status og framdrift ok i eksisterende produkter. 

Lansering av analyseplattformen som 

brukerfinansiert produkt forventes besluttet av PS i 

november. 
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kapasitetsmessig 

rustet til å følge opp 

produktstrategien 

• Analyseplattform 

(v.1) er i produksjon 

med minst 3 

brukerinstitusjoner 

Produktstrategi er ikke etablert. Utarbeides 

sammen med produktrådet som ble oppnevnt i 

oktober. 

Produktområdets organisering og kapasitet er ikke 

besluttet pga. kobling til produktstrategien. 

Analyseplattformen er i produksjon med 2 

pilotinstitusjoner (UiA og Sikt). 

Framtidsrisiko: Det er knyttet usikkerhet til hvor 

fort Analyseplattformen får betalende kunder. Det 

kan ta tid, men det kan også være at interessen 

kommer så fort at det utfordrer kapasiteten. 

Avbøtende tiltak ikke etablert. 

 

FS – Felles 

studentsystem 

• Innovativt og 

tilpasningsdyktig: 

Det produseres nye 

API-er i et 

modernisert FS 

rammeverk som gir 

verdi. Eksempel på 

API-er som gir verdi 

er mulighet for å 

erstatte RPA-er eller 

tette hull i 

informasjonsadgang

. 

 

• Brukersentrert: I 

løpet av 2023 vet vi 

hvordan 

samhandling med 

ulike brukerflater for 

studenten skal 

håndteres og 

hvordan studenten 

kan få støtte på 

tvers av 

institusjoner. 

Hensikten er å 

starte utviklingen av 

en ny studentportal 

som skal erstatte 

Studentweb. 

 
 

• Standardisert: Det 

jobbes strukturert 

med standardisering 

basert på en 

oversikt over 

prosessene som FS 

forretningslogikk 

Utvikling av et flertall API-er som kan erstatte RPA-

er er i gang, planlegges ferdigstilt i løpet av tredje 

tertial. 

 

 

 

 

 

 

Første prototype av studentbrukerflaten er 

produsert. 

Avhengighetene til funksjonalitet i Feide fortsatt på 

vent, forventes løst i 3. tertial. 

Før mulig produksjonsstesting vil ytterligere 

tilgangsstyring komme på plass. 

 

 

 

 

 

 

 

Modell for prosessarbeid vedtatt av FS 

tjenestegruppe. 

Et flertall arbeidsøkter med deltagelse fra 

domenegruppene er gjennomført. 
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dekker. Det er 

etablert rutiner for 

prioritering av 

rekkefølge på 

standardisering og 

arbeid med 

prosessene. 

 

• Transparent: I løpet 

av 2023 etableres 

en gjensidig 

forståelse av 

sammenheng og 

ansvarsfordeling 

mellom UH Sak og 

FS modernisering 

slik at arbeidet innen 

begge disse 

områdene skjer på 

en koordinert måte 

med minst mulig 

overlapp og mest 

mulig effektivitet. 

 

 

 

 

 

Kartlegging og «mapping» av de prosesser som er 

identifisert på overordnet nivå, og de 

funksjonsområder som moderniseringen av FS har 

behov for, er gjennomført og delt med UH Sak 

prosjektet.  

Forslag om ansvarsfordelingsprinsipper er 

utarbeidet for prosesser med saksbehandling og 

delt med UH Sak prosjektet.  

Risiko: Da UH Sak prosjektet ikke har en nasjonal 

koordinering av arbeidet med prosessanalyser og 

optimalisering av disse, er det fortsatt risiko for 

dobbeltarbeid og/eller arbeid som ikke gir forventet 

effekt hos institusjonene i det lokale arbeidet. 

Avbøtende tiltak under etablering: Sikt vil styrke 

informasjonen om prosessarbeidet. Produktrådet 

og Styringsgruppen for UH Sak bør ha dialog. 

Opptakssystem  • Planlegge og 

etablere prosjekt 

Framtidens opptak. 

• Redusere risiko for 

gjennomføringen av 

opptak til 

grunnutdanninger. 

Prosjekt Framtidens opptak er tildelt en 

styringsgruppe som har godkjent 

styringsdokumentasjonen for gjennomføringsfasen.  

Risiko: I årets samordna opptak ble det avdekket 

flere utfordringer i samspillet mellom 

opptaksløsning, FS og Nasjonal vitnemålsdatabase 

(NVB). Avbøtende tiltak etablert: Produktene er nå 

samlet i et og samme produktområde med felles 

driftskoordinering. 

. 

Nasjonale registre • Etablere Nasjonalt 

utdanningsregister 

iht. tildelingsbrev. 

En tverrsektoriell arbeidsgruppe har utarbeidet en 

teknisk beskrivelse som er sendt på høring. 

Oppstart av utviklingsarbeidet er noe forsinket på 

grunn av prioritering av driftsoppgaver til neste års 

samordna opptak. 

 

 


